
 

 

 

Geachte heer van den Heuvel, beste Jan Leendert,

In de Stuurgroepvergadering van heden, 21 november 2024, is de voortgang van het proces

besluitvorming wijzigingsplan en bestemmingsplan NNN Bodegraven-Noord aan de orde

geweest. 

U heeft in onze vergadering nadere toelichting gegeven op de inhoud van de vergadering van de

Commissie ruimte van uw gemeente dd 20 november jl. Namens het gemeentebestuur heeft u

gevraagd om begrip voor de aldaar levende bezwaren en medegedeeld dat het

gemeentebestuur in november 2024 nog geen besluit kan nemen over genoemde

bestemmingsplannen.

De in de Stuurgroepvergadering aanwezige overige partijen, in het bijzonder Provincie Zuid-

Holland en gemeente Nieuwkoop, maken zich ernstig zorgen over de nu al gerezen effecten van

de vertraging in de besluitvorming. We herinneren u eraan dat het besluit over de

bestemmingsplannen conform de geaccordeerde planning al in mei van dit jaar had moeten

plaatsvinden.

Het behoeft geen betoog dat dit proces een rechtstreeks gevolg is van de gebiedsovereenkomst

Veenweiden Gouwe Wiericke van 2016 en de daaruit voortvloeiende specifiek voor NNN

Bodegraven-Noord gemaakte gebiedsafspraken. In dat kader is er veel overleg geweest tussen

alle betrokken partijen in dit project, waaronder boerenorganisaties, Natuurmonumenten,

waterschap en uw gemeente. In de Kleine Commissie is onder leiding van onafhankelijk

voorzitter Kees de Jong een compromis bereikt en maatwerk afgesproken voor alle partijen in

het gebied. De hieruit voortvloeiende afspraken zijn uiteindelijk vastgelegd in een Definitief

Inrichtingsplan en een bovenwettelijke tegemoetkomingsregeling voor pachters van

Natuurmonumenten. De Stuurgroep heeft gedurende dit proces van jaren de uit zorgvuldig

overleg voortvloeiende afspraken vastgelegd door middel van besluiten.

Het nu bij de raad voorliggende bestemmingsplan maakt onderdeel uit van het hierboven

beschreven proces en houdt het toekennen van de bestemming Natuur in op 25 hectare grond

in eigendom van Provincie en Natuurmonumenten. Op deze percelen is in het Inrichtingsplan

weidevogelgrasland voorzien.

In uw raad zijn kritische opmerkingen gemaakt over de nu voorliggende

tegemoetkomingsregeling, welke overigens geen onderdeel is van de door uw gemeentebestuur
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te nemen besluiten. Met deze bovenwettelijke bestuurlijke toezegging komt de Provincie de

boeren in het gebied royaal tegemoet: boeren gaan van eenjarige pacht op natuurgronden naar

6-jarige pacht op agrarische gronden, zonder dat zij daarbij de optie om ook te blijven pachten

van Natuurmonumenten verliezen. Wij wijzen u erop dat de uitwerking van deze regeling

voortkomt uit intensief en zorgvuldig overleg met alle betrokken belanghebbenden. 

De vertraging nu leidt er enerzijds toe dat de uitgifte van pachtgronden voor 2025 in gevaar is

gekomen door het ontbreken van een besluit over het bestemmingsplan en wijzigingsplan van

NNN Bodegraven Noord. De huidige stand van zaken betekent dat Provincie geen gronden kan

uitgeven conform de tegemoetkomingsregeling. Dat zou betekenen dat de Provincie

logischerwijs zou kunnen terugvallen op uitgifte aan huidige pachters. Dat is echter ook geen

vanzelfsprekendheid vanwege procedures en pachtbeleid dat moet worden toegepast. 

Wanneer de tegemoetkomingsregeling niet in 2025 van start kan gaan, is niet meer zeker of de

door Stuurgroep gevraagde 6 jaar pacht kan worden ingewilligd door Provincie. Provincie moet

immers rond 2030 weer over deze gronden beschikken in het kader van uitwerking van de

Gebiedsgerichte Aanpak Nieuwkoop. 

Een discussie over langduriger pacht dan in het gebiedsproces is afgesproken, kan zelfs de

gehele tegemoetkomingsregeling in gevaar brengen. Immers: wanneer Provincie buiten de

gebiedsafspraken om gronden in de pacht moet zetten is zij gehouden aan het arrest van

Didam, wat zoveel betekent als dat de gronden middels openbare inschrijving moeten worden

verpacht. Afwijking van de overeengekomen uitkomst van het gebiedsproces biedt geen basis

meer voor privileges van specifieke pachters.

In de Stuurgroep is geconstateerd dat dit project in een uitermate kritische fase terecht is

gekomen nu de grondslagen kennelijk nog steeds ter discussie gesteld worden. En dat heeft zijn

weerslag op alle projecten die onder de hoede van de Stuurgroep in het gebied in gang zijn

gezet of gerealiseerd, zoals ook in Nieuwkoop. De wethouder van Nieuwkoop heeft haar zorgen

uitgesproken over de onrust in het gebied die ontstaat als Bodegraven-Reeuwijk afwijkt van de

afgesproken kaders. De heemraad van De Stichtse Rijnlanden heeft zijn zorgen uitgesproken

over het uitstellen van de vele watermaatregelen in het project en die het watersysteem in de

polder met sprongen vooruithelpen.

Deze situatie zou er zelfs toe kunnen leiden dat de Provincie moet constateren dat het de

Stuurgroep niet is gelukt om in een gebiedsproces tot een inrichting van het NNN te komen. En

dat zij zich dus moet beraden op haar eigen instrumenten om dit te realiseren, bijvoorbeeld een

Projectbesluit. Daarbij is onzeker welke verworvenheden uit het gebiedsproces dan nog

meegenomen zullen worden.

Vanuit de Stuurgroep doen wij daarom een dringend beroep op het gemeentebestuur van

Bodegraven-Reeuwijk om uiterlijk in 2024 zowel het bestemmingsplan, als het wijzigingsplan

vast te stellen en in werking te laten treden. Het spreekt voor zich dat de uitvoering binnen de

door de stuurgroep vastgestelde kaders en in nauw overleg met gemeente Bodegraven-

Reeuwijk en alle betrokkenen zal plaatsvinden.

 



Hoogachtend,

Stuurgroep Veenweiden Gouwe Wiericke

M.A.J. Verweij     E. van Heijningen

secretaris      voorzitter


